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Abstract

In this work, we are interested in the necessary conditions of optimality in
stochastic optimal control whose system is controlled by a martingale
measure. These necessary conditions will be established with theorems of
approximations.

In the first chapter, we were interested in certain definitions, properties and
the construction of martingales measures and then we give results of
extension of this problem.

In the second chapter, one considers theorems of approximation of
martingales measures by stochastic integrals with respect to the Brownian
motion and convergence within the meaning of L? between the initial and
the relaxed problems.

In the final chapter, one defines the problem of relaxed stochastic controls,
and the relation between the weak solutions of the stochastic differential
equations and the martingales problems. Then one defines the control rules
and then we prove an existence result.

Key words : Stochastic differential equation, martingale measure,
stochastic control, relaxed control, control rule, optimal rule, martingale,
Brownian motion.
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Résume

Dans ce travail, nous nous intéressons aux conditions nécessaires
d’optimalité en contrdle optimal stochastique dont le systéme est dirigé
par une mesure martingale. Ces conditions nécessaires seront établies
avec des théoremes d’approximations.

Au premier chapitre, nous nous sommes intéressés a certaines définitions
et propriétés, ensuite a la construction des mesures martingales et le
résultat d’extension de ce probleme.

Au second chapitre, on considére des théoremes d’approximations des
mesures martingales par des intégrales stochastiques par rapport au
mouvement Brownien et la convergence au sens de L? entre les
problémes initial et relaxé.

Au dernier chapitre, on definit le probleme de contréle stochastique
relaxé, et la relation entre les solutions faibles des équations
différentielles stochastiques et les probléemes de martingales. Ensuite on
définit les regles de contrble et on montre un résultat d’existence d’un
contrble optimal.

Mots clés : Equation différentielle stochastique, mesure martingale,
contrble stochastique, contrdle relaxé, regle de controle, régle optimale,
martingale, mouvement Brownien.
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